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Oœwiadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Waldemara Pawlaka

Szanowny Panie Premierze!
Polska gospodarka stoi wobec koniecznoœci poprawy efektywnoœci korzystania z energii. Jednym ze

sposobów, które mog¹ skutecznie poprawiæ efektywnoœæ wykorzystywania energii, jest wprowadzenie
do systemu energetycznego kraju zaawansowanych technologicznie metod opomiarowania zu¿ycia
energii poprzez tak zwane inteligentne liczniki energii. Powszechne wprowadzenie tego rodzaju liczni-
ków umo¿liwi ci¹g³¹ wymianê informacji miêdzy odbiorc¹ i sprzedawc¹ poprzez zdalny przesy³ do tego¿
sprzedawcy danych o poborze energii, a tak¿e przekazywanie do odbiorcy informacji zwrotnych, na
przyk³ad dotycz¹cych aktualnej ceny energii.

Jak wynika z doœwiadczeñ odnoœnie do wdro¿onych ju¿ systemów inteligentnego opomiarowania ob-
s³uguj¹cych setki tysiêcy gospodarstw domowych w takich krajach jak Szwecja, Finlandia, USA czy Ka-
nada, przynosz¹ one odbiorcom energii liczne korzyœci, w tym miêdzy innymi: obni¿enie kosztów
zaopatrzenia w energiê, dostosowanie taryf i cenników energii do indywidualnych potrzeb grup odbior-
ców, zwiêkszenie dok³adnoœci rozliczeñ za zu¿yt¹ energiê, zwiêkszenie efektywnoœci zu¿ycia energii i je-
go ograniczenie, uproszczenie procedury zmiany sprzedawcy energii, poprawê ci¹g³oœci dostawy energii
i jej technicznych parametrów jakoœciowych, poprawê jakoœci obs³ugi odbiorców energii. Rozliczne ko-
rzyœci odnios¹ równie¿ sprzedawcy i dystrybutorzy energii.

Skuteczne wprowadzenie takiego systemu i odniesienie przez uczestników rynku przewidywanych
korzyœci wymaga spe³nienia szeregu warunków, w tym miêdzy innymi: zdefiniowania funkcjonalnoœci
systemu, ustalenia jednolitego protoko³u komunikacji, monitorowania procesu wdra¿ania systemu,
uproszczenia rachunków za energiê, systemowych rozwi¹zañ chroni¹cych tak zwanych odbiorców wra-
¿liwych, zapewnienia ochrony prywatnoœci odbiorców, w tym bezpieczeñstwa pozyskanych danych po-
miarowych, zapewnienia odpowiedniej edukacji i promocji.

Bardzo trudno sobie wyobraziæ wdro¿enie takiego systemu opomiarowania bez aktywnego zaanga¿o-
wania pañstwa. Zapytujê zatem, czy w Ministerstwie Gospodarki prowadzone s¹ przygotowania do
wdro¿enia w naszym kraju systemu inteligentnego opomiarowania w energetyce? Jeœli tak, to jakie jest
ich zaawansowanie? Czy przewiduje siê wprowadzenie systemu opomiarowania inteligentnego nie tylko
co do energii elektrycznej, ale równie¿ co do gazu, ogrzewania i wody?
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